



The Day After News And Highlights Jan.Feb.March & April أخبار واطاعات اليوم التالي كانون الثاني، شباط، آذار، ونيسان 2019



Documenting Forced Displacement Project مشروع توثيق التهجير القسري

Watch: TDA's Program Manager Abbas Al-Mousa speaking about TDA's work on "Documenting Forced Displacement Project", and explaining the project process, challenges, goals, and outcomes.

شاهد\ي: مدير برنامج توثيق التهجير القسري عباس الموسى، يتحدث عن عمل اليوم التالي على هذا المشروع، ويشرح آلية عمله، التحديات، الأهداف المرجوة، والنتائج التي تم تحقيقها.



TDA completed its data collection phase for the forced internally displaced families in Syria. The questionnaire that includes 140 questions targeted 10235 household (8110 men- 2125 women) to gather deep information about properties they left behind, current circumstances, identify responsible parties for their displacement and biggest challenges faced in hosting communities. أكملت اليوم التالي عملها على جمع البيانات الخاصة بالأسر النازحة داخليا في سوريا. وهو الاستبيان الذي يشمل 140 سؤالاً يستهدف 10235 أسرة (8110 رجال - 2125 امرأة) لجمع معلومات دقيقة حول الممتلكات التي تركوها وراءهم، والظروف الحالية، وتحديد الأطراف المسؤولة عن نزوحهم وأكبر التحديات التي تواجه المجتمعات المضيفة.

ADVOCACY PRINCIPLES WORKSHOP FOR FORMER WOMEN DETAINEES HELD IN ISTANBUL / TURKEY

ورشة تدريبية على مبادئ المناصرة للناجيات من الاعتقال اسطنبول/تركيا



On 23rd of -Jan 19, TDA in partnership with LDHR, families 4freedom, and, Dr. Mouhammad Katoub "Advocacy Director at SAMS", and TDA's Deputy Director Doris Awwad, conducted a workshop for 18 Former Women Detainees in Istanbul Turkey.. [Read more](#)

أقامت اليوم التالي ورشة تدريبية بمشاركة ١٨ ناجية من معتقلات النظام السوري كجزء من نشاطات مشروع الناجيات السوريات، في 23 من كانون الأول بمدينة اسطنبول تركيا، ركزت على المناصرة والعدالة الانتقالية والدعم النفسي للناجيات.. [اقرأ المزيد](#)

DOCUMENTING VIOLATIONS WORKSHOP FOR WOMEN FORMER DETAINEES HELD IN ISTANBUL/TURKEY

ورشة توثيق الانتهاكات للناجيات من الاعتقال اسطنبول/تركيا



On 22nd of March 19, TDA conducted a training for 7 Women former Detainees on documenting violations, in Istanbul Turkey, hosting representatives of OHCHR, IIIM, and Canadian government.. [Read More](#)

أقامت اليوم التالي ورشة تدريبية على توثيق الانتهاكات، بمشاركة 7 ناجيات من معتقلات النظام السوري كجزء من نشاطات مشروع الناجيات من الاعتقال. ما بين ٢٢ و ٢٤ من آذار بمدينة اسطنبول/تركيا وشارك في الورشة ممثلون عن لجنة التحقيق الدولية المستقلة، والالية الدولية المحايدة والمستقلة وممثلون عن الحكومة الكندية.. [اقرأ المزيد](#)

TDA Communicators

مسؤولو التواصل

"PERSONAL STATUS LAW IN SYRIA"..A DISCUSSION SESSION IN AZAZ/ ALEPPO COUNTRYSIDE

جلسة نقاش "قانون الأحوال الشخصية السوري" في إزاز بريف حلب



On 1st of May 19, TDA team in Azaz/Aleppo countryside, conducted a discussion session titled "Personal Status law in Syria and its Latest Amendments", attended by 17 participants, mostly women, in collaboration with Souriyana Al-Amal team.

The session aimed to introduce women to "The Personal Status law", get their feedback, and opinions on the new amendments; How it affects the current reality of Syrian women [Read More.](#)

أقام فريق اليوم التالي جلسة نقاش حول "قانون الأحوال الشخصية وتعديلاته الجديدة" بمدينة اعزاز بريف حلب، بحضور نحو 17 شخصاً من النساء والرجال، بالتعاون مع فريق سورياتنا الأمل.. [اقرأ المزيد](#)



"CIVIL SOCIETY CONCEPT AND ROLE" .. A DISCUSSION SESSION

MAREA /ALEPPO COUNTRYSIDE

مفهوم المجتمع المدني ودور الفرق المدنية" .. جلسة نقاش في مارع بريف حلب



DISCUSSION SESSION ON CIVIL SOCIETY CONCEPT

AL BAB/ALEPPO COUNTRYSIDE

جلسة حوارية حول مفهوم المجتمع المدني في الباب بريف حلب

TDA News

TDA AT "The POLITICAL PROCESS IN SYRIA" CONSULTATION MEETINGS

The Hague\Netherlands

اليوم التالي تشارك في الاجتماعات التشاورية حول مآل العملية السياسية في سوريا لاهاي \ هولندا



On 28th Feb-TDA participated in three days consultation meeting in The Hague represented by TDA's Executive Director Mutasem Al-Syoufi, with ambassadors, diplomats, civil society actors, and experts from like-minded groups, to discuss the political process in Syria.

[Read More.](#)

شاركت اليوم التالي ممثلة بمديرها التنفيذي معنصم السيوفي في لقاءات تشاورية في لاهاي هولندا، جمعت سفراء وخبراء ودبلوماسيين ونشطاء مجتمع مدني حول مآل العملية السياسية في سوريا.. [اقرأ المزيد](#)

TDA AT SYRIAN CIVIL SOCIETY MEETINGS

THE BPF 2109\SWITZERLAND

اليوم التالي تشارك في حوارات المجتمع المدني على هامش مؤتمر بازل للسلام\سويسرا



On 13th, Jan-TDA Participated the BPF 2019 side event "Syrian civil society discussion meetings", represented by TDA's Executive Director Mr. Mutasem Al-Syoufi, at the invitation of Swiss Foreign Ministry, and Swiss Peace Foundation...[Read More.](#)

بدعوة من وزارة الخارجية السويسرية والمؤسسة السويسرية للسلام، شاركت اليوم التالي ممثلة بمديرها التنفيذي معنصم السيوفي، في جلسات حوار المجتمع المدني السوري والتي عقدت على هامش أعمال منتدى بازل للسلام، أيام 13 و 14 و 15 كانون الثاني وجمعت 15 ممثلاًة عن مؤسسات سورية مدنية. بمدينة بازل بسويسرا.. [اقرأ المزيد](#)

TDA At "THE HUMAN RIGHTS & BUSINESS" WORKSHOP IN PARIS\FRANCE

اليوم التالي تشارك في ورشة "الأعمال التجارية وحقوق الإنسان"
باريس\فرنسا



On 28th & 29th Jan, TDA participated "The Human Rights and Business" workshop in Paris\France, represented by Program Manager Abbas Al-Mousa. The workshop was held by The Syrian legal Development Programme (SLDP) with a number of Syrian and international organisations...[Read More.](#)

بدعوة من البرنامج السوري للتطوير القانوني، شاركت اليوم التالي ممثلة بمدير البرامج عباس موسى، في ورشة "الأعمال التجارية وحقوق الإنسان" والتي جمعت عدداً من المنظمات السورية والدولية، وذلك في 28 و29 من كانون الثاني، باريس فرنسا.. [اقرأ المزيد](#)

TDA & IWPR Kick-off Meeting In Istanbul \Turkey Advancing Justice and Accountability for Detainees and the Disappeared

اليوم التالي ومعهد صحافة الحرب والسلام
انطلاق مشروع تعزيز العدالة والمساءلة للمحتجزين والمختفين
اسطنبول\تركيا

INSTITUTE FOR
WAR & PEACE REPORTING



On 18th Feb-TDA's management team attended the AJAD (Advancing Justice and Accountability for Detainees and the Disappeared) kick-off meeting held by IWPR (Institute for War & Peace Reporting) at the Wyndham Hotel, Istanbul..[Read More.](#)

حضر فريق إدارة اليوم التالي الاجتماع الافتتاحي لمشروع أجاد (تعزيز العدالة والمساءلة للمحتجزين والمختفين) الذي عقده معهد صحافة الحرب والسلام، في 18 شباط 2019 بفندق ويندهام في مدينة اسطنبول.. [اقرأ المزيد](#)



["GENDER BASED JUSTICE" SYRIAN WOMEN LEAGUE'S
WORKSHOP BEIRUT/LEBANON](#)



[TDA PARTICIPATES SHAML GENERAL ASSEMBLY
MEETING IN GAZIANTEP](#)

Safe Guarding Official Documents Project

مشروع حفظ الوثائق الرسمية

TDA In The
News
اليوم التالي في
الإعلام

Watch: ARTE video report on TDA's project "Safe Guarding Official Documents" which seeks to preserve Syrian forced displaced and refugees records from being lost, destroyed, or manipulated.
شاهد اي: تقرير القناة الأولى الفرنسية مترجم الى العربية، حول مشروع حفظ الوثائق الرسمية وعمل اليوم التالي في مجال حفظ وحماية سجلات المهجرين قسرا واللاجئين السوريين من الدمار أو الضياع أو التلاعب. [رابط التقرير بالعربية](#)



Visit our website